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Tema: Belo Montės užtvankos projektas Brazilijoje

Dėl Belo Montės užtvankos statybos Amazonės regione kyla pagrįstas susirūpinimas, susijęs 
su čiabuvių, gyvenančių minėtame regione, teisėmis. Indėnų gentys labai protestavo prieš 
teritorijų, kuriose gyvena ir kurios yra jų pragyvenimo šaltinis, naikinimą. Valstybės 
prokurorai palaikė kaltinimus, kad į čiabuvių, gyvenančių minėtame regione, teises, pagal 
kurias su jais turėtų būti konsultuojamasi, nebuvo tinkamai atsižvelgta.

Į problemą atkreiptas dėmesys tarptautiniu lygmeniu, įsikišo, inter alia, Amerikos valstybių 
organizacijos Amerikos šalių žmogaus teisių komisija, ir buvo pateikta daug klausimų per 
neseniai vykusį žmogaus teisių padėties Brazilijoje visuotinį periodinį vertinimą JT Žmogaus 
teisių taryboje.

Belo Montės projektas, kartu su 30 kitų Amazonės regiono hidroelektrinių projektų, ateityje 
turėtų padėti užtikrinti elektros energijos tiekimą Brazilijos gyventojams, kurių skaičius 
didėja, ir augančiai ekonomikai. Vis dėlto šiuo projektu prisidedama prie miškų naikinimo ir 
didesnės Amazonės regiono eksploatacijos.

Savo rezoliucijoje dėl besivystančių šalių užtvankų infrastruktūros, priimtoje 2011 m. rugsėjo 
27 d., Europos Parlamentas pažymėjo, kad dėl Belo Montės projekto bus padaryta didžiulė 
žala aplinkai ir čiabuviai bus priversti persikelti.

Sąjungos vyriausioji įgaliotinė ir Komisijos pirmininko pavaduotoja C. Ashton apibūdino 
užtvankų statybą kaip Brazilijos vidaus reikalą, tačiau teigė, kad čiabuvių ir jų teisių 
klausimas iškeltas ES ir Brazilijos dialoge žmogaus teisių klausimais, kad ES pasirengusi 
prisidėti prie miškų, esančių regione šalia Belo Montės, apsaugos ir kad aplinka bei klimato 
kaita yra svarbiausi strateginės ES ir Brazilijos partnerystės klausimai.

Atsižvelgiant į šias aplinkybes, taip pat į tai, kad Belo Montės projekte šiek tiek dalyvauja ES 
verslas (ypač inžinerijos bendrovė „Alstom“), ar galėtų Taryba ir Komisija:

– nurodyti konkrečiai, kaip platesnio masto klausimai, susiję su hidroelektrinių projektais 
Amazonės regione, sprendžiami politiniame dialoge ir dialoge žmogaus teisių klausimais su 
Brazilija ir kokių susilaukta reakcijų; 

– nurodyti, kaip jos vertina vykdomų statybų Amazonės regione galimą poveikį aplinkai 
pasauliniu lygmeniu ir ES galimybes aktyviau dalyvauti stengiantis sumažinti neigiamas 
pasekmes ir skatinti bei lengvinti darnų vystymąsi?
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